
Oświadczenie złożone 

przez senatora Wadima Tyszkiewicza 

na 27. posiedzeniu Senatu 

w dniu 23 lipca 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do komendanta głównego Straży Granicznej Tomasza Pragi 

Szanowny Panie Generale! 

Proszę o odpowiedź na poniższe pytania: 

1. Ile osób posiadających podwójne obywatelstwo, polskie i amerykańskie, nie zostało wypuszczonych 

z Polski lub wpuszczonych do Polski (na wszystkich przejściach granicznych łącznie) ze względu na brak 

ważnego dokumentu polskiego? Proszę o udzielenie odpowiedzi dotyczącej lat 2000–2021 (dane za każdy 

rok, uwzględniając rok 2021 do dnia wydania odpowiedzi). 

2. Czy funkcjonariusz Straży Granicznej ma obowiązek zweryfikowania, czy obcokrajowiec przekraczają-

cy granicę RP ma również obywatelstwo polskie? 

3. Czy funkcjonariusz Straży Granicznej może zezwolić na przejście przez granicę Polski osobie posiada-

jącej podwójne obywatelstwo, polskie i innego kraju, jeżeli osoba ta posługuje się tylko paszportem innego 

kraju, a nie polskim, biorąc pod uwagę fakt, że przekraczając granicę na obcym paszporcie, osoba ta zdaje 

sobie sprawę z konsekwencji przekraczania granicy na obcym paszporcie i godzi się na to? 

Z poważaniem 

Wadim Tyszkiewicz 
 


